
ZÁPIS Č. 6/ 2008(197) 
ZE ZASEDÁNÍ  AKADEMICKÉHO SENÁTU  VUT  KONANÉHO DNE  6. KVĚTNA  2008   

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ  OD 9:00 HODIN 
 
Přítomni: viz prezenční listina (celkem 19 členů AS VUT) 

Omluveni: Polách/FEKT, Piovarči/FIT, Spoustová/FaVU 

Neomluveni: Kareš/FA, Čechová/FSI 

Hosté: rektor Rais, prorektoři Jura, Švec, Nový, Fiala, Kotoul, kvestor Kotek,  
 tisková mluvčí Vanýsková, doc. Münsterová, RNDr. Lepková/CESA  

PROGRAM JEDNÁNÍ: 

1. Zahájení jednání a určení skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Schválení zápisu ze zasedání AS VUT ze dne 22. 4. 2008 
4. Informace rektora, prorektorů, kvestora a tiskové mluvčí 
5. Informace zástupců VUT v Radě vysokých škol 
6. Výroční zpráva o hospodaření VUT v Brně za rok 2007 
7. Volební a jednací řád AS VUT  
8. Směrnice kvestora č. 3/2008 „Užití sociálního fondu na VUT v Brně“ 
9. Problematika KaM     
11. Legislativní záležitosti 
� Disciplinární řád pro studenty VUT v Brně 
� Vnitřní předpisy FA 
� Organizační řády dalších součástí VUT 
� Různé legislativní záležitosti 

12. Ekonomické záležitosti 
� Projednání záměru VUT vykoupit pozemky v lokalitě PPV 
� Žádost o projednání záměru odprodat část pozemku v lokalitě při ulici Hrnčířská v kat. 

území Brno-Ponava 
� Koncepce výuky humanitních předmětů na VUT 

13. Pedagogické záležitosti 
14. Různé 
� Program výjezdního zasedání AS VUT, Skalský dvůr 
� Dopis předsedovi AS FIT 

 

PRŮBĚH JEDNÁNÍ: 
 
1. ZAHÁJENÍ JEDNÁNÍ A URČENÍ SKRUTÁTORŮ 

Předseda AS VUT doc. Dalík zahájil jednání v 9:05 hod. Přivítal rektora Raise, prorektory, přítomné hos-
ty i členy AS VUT a omluvil nepřítomnost prorektora Kotoula. Do funkce skrutátorů byli navrženi Ing. 
Škapa a Ing. arch. Mohelník.  

Návrh usnesení AS č. 1: 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory Ing. Škapu a Ing. arch. Mohelníka.  
Hlasování: pro – 15  hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy. 
 
 
2. SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ 

K navrženému programu zasedání nebyly vzneseny žádné připomínky. 

Navržený program zasedání byl AS VUT schválen. 
Hlasování:  pro – 19  hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
3.  SCHVÁLENÍ ZÁPISU ZE ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 5/2008 



K zápisu nebyla vznesena žádná písemná ani ústní připomínka. 

Návrh usnesení AS č.  2: 
AS VUT schvaluje zápis ze zasedání AS VUT č. 5/2008 konaného dne 22. dubna 2008. 
Hlasování:  pro – 19  hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 

4.  INFORMACE REKTORA A PROREKTORŮ 

¾ Rektor Rais 
� ČKR nesouhlasí se snižováním výše normativu ani s jeho formálním udržováním přesunem finanč-

ních prostředků z jiných rozpočtových položek VŠ; náměstek ministra prof. V. Růžička doporučuje, 
aby na rektorátech českých VŠ byla zřizována pracoviště, zaměřená na oblasti financování a poraden-
ství OP.  

� Projednána možnost spolupráce s VŠB-TU v oblasti OP (materiálové technologie). 
� Dne 29. 4. 2008 se na FSS MU konalo Jarní setkání CEITEC, na kterém byl prezentován současný 

stav rozvoje projektu. Setkání bylo určeno potenciálním řešitelům projektu CEITEC. Pozvání přijali i 
primátor R. Onderka a náměstek hejtmana M. Venclík. 

� Brněnští studenti, pořádající Majáles 2008, požádali o záštitu rektory brněnských VŠ. Na den 7. 5. 
2008 bude rozhodnutím rektora vyhlášeno rektorské odpoledne. 

� Předseda představenstva Vítkovice Holding a. s. J. Světlík nabízí společné aktivity v rámci strojíren-
ského klastru.  

� Eurokomisař J. Figeľ při své návštěvě VUT slíbil podporu projektu CEITEC. 
� Děkan FSI ve svém dopise rektorovi vyslovil nesouhlas s návrhem vedení VUT motivovat děkany ke 

zvýšení počtu Ph.D. studentů. Obává se zhoršení kvality studia; rektor projedná s prorektorem Šve-
cem. 

� VUT navštívil GŘ IMB A. Bartůněk (je zároveň členem americké obchodní komory), přislíbil jednat 
o projektu CEITEC s americkým velvyslancem a s předsedou vlády ČR Topolánkem. 

� Probíhají jednání o mezinárodním univerzitním rankingu a postavení VUT, termín na vyplnění formu-
láře/dotazníku je 28. 6. 2008, je třeba zmapovat mimo jiné informace o pobytech zahraničních učitelů 
na fakultách, zahrnout i kratší přednáškové pobyty; je rovněž nově nutné vyhodnotit data VUT v da-
tabázi Scopus, která je v rankingu používána místo WoS.  

� Uskutečnilo se další jednání o stavebních úpravách objektu C3; rektor rozhodl, že se stavět bude, ale 
všechny stavební úpravy budou probíhat se souhlasem děkana FSI, protože po vybudování a nastěho-
vání FEKT do objektu T12 bude prostorů C3 využívat FSI. 

� V Hospodářských novinách byla uveřejněna společná reakce rektora Raise a rektora Čermáka/VŠB-
TU Ostrava na článek senátora Zlatušky.  

� Rektor omluvil nepřítomnost prorektora Kotoula, který byl pověřen organizací odborných a společen-
ských akcí spojených s návštěvou nositele Nobelovy ceny prof. Heegera ve dnech 13. a 14.  5. 2008.  

 
¾     prorektor Nový 
� Soutěž na soubor staveb VUT „Akademické náměstí“ – obesláno 23 projektů, tři vyloučeny pro ne-

splnění podmínek, nyní ve fázi konečného výběru, preferována jsou racionální a ekonomická řešení. 
� Uskutečnilo se zasedání řídícího výboru Regionální inovační strategie JmK – za VUT bylo vysloveno 

uznání činnosti Jihomoravského centra mezinárodní mobility – udílení stipendií pro zahraniční stu-
denty; byla připomenuta potřeba ubytovacích kapacit pro mladé vědecké pracovníky (konverze kolejí 
Purkyňova na startovní byty), k možnosti vybudovat společné propagační a popularizační zařízení VŠ 
se školy staví spíše negativně.  

� Zasedala DR KaM, byly projednány stížnosti a ustavena pracovní skupina pro analýzu potřeb uživate-
lů, tvořená studenty a vedením kolejí. Sestavením byl pověřen místopředseda DR KaM Ing. Polách. 

 
¾ prorektor Jura 
� Změny v knihovnách FEKT. Stávající stav: důsledkem dislokace FEKT má téměř každý ústav svou 

knihovnu – výjimkou je objekt Kolejní 4, kde je knihovna pro 3 ústavy a objekt Purkyňova 118. 
Ústavní knihovny nemají kvalifikovaný knihovnický personál (obvykle tyto činnosti vykonává sekre-
tářka na malý úvazek) a je stále používán starý knihovní systém MDOKIS. V poslední době byla 
areálová knihovna Purkyňova rozdělena na dvě knihovny – FCH a FEKT. Po dohodě s vedením 
FEKT vypracovala ÚK návrh budoucího uspořádání knihoven FEKT. V první etapě to budou 
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knihovny společné několika ústavům sídlícím v jednom areálu, a to: Purkyňova (2 ústavy), Kolejní 
(3), Technická (3) a Údolní (3). Na těchto pracovištích bude zaškolený personál používat knihovní 
systém ALEPH. Ve druhé etapě, která je podmíněna existencí nových objektů T10 a T12, budou kni-
hovní služby přesunuty do těchto objektů. 

� CVIS. Ve středu dne 7. 5. 2008 od 17:00 do 6:00 dne 8. 5. 2008 bude odstavena centrální databáze 
VUT. Důvodem odstávky bude aplikace patchů na nově objevené chyby a rebuild několika klíčových 
tabulek, které během normálního provozu nelze udělat. Předpokládá se rovněž zrychlení činnosti ně-
kterých částí IS. 

� VUTIUM. Návštěva výstavy Svět knihy Praha 25. 4. 2008  v Průmyslovém paláci na Výstavišti Praha 
Holešovice. Byly prezentovány následující publikace VUTIUM:  Organická chemie, Globální oteplo-
vání a Klíč k úspěšnému studiu.  

 
¾ Prorektor Švec 
� Dne 28. 5. 2008 se v Centru VUT uskuteční promoce absolventů doktorských studijních programů.  
� Neoficiálně potvrzeno vyhlášení Operačního programu vzdělávání pro konkurenceschopnost, priorita 

II.2 . Řešitelé budou seznámeni s detaily výzvy o dalším postupu při přípravě těchto projektů.  
� Od 1. 7. 2008 bude na žádost děkanů fakult na Rektorátě zahájeno vybírání poplatků od studentů za 

nadstandardní dobu studia, je připravována nová směrnice.  
 
¾ Prorektor Fiala 
� Je zpracován ideový návrh a návrh struktury oslav významných výročí VUT v r. 2009. Motto: „Od 

historie ke strategiím a vizím VUT“. Prorektor Fiala požádal členy AS VUT o případné připomínky 
a doplňující návrhy do konce června 2008. Ideový návrh je přílohou č. 1 tohoto zápisu.  

� Na veletrhu GAUDEAMUS v Praze (9. 4. – 10. 4. 2008) bylo VUT úspěšně reprezentováno novou 
celouniverzitní expozicí.  

� Informoval o průběhu a výsledcích služební cesty prorektorů Nového a Fialy do Iževska /Ruská fede-
race. Iževská státní technická univerzita oceňuje dosavadní spolupráci s VUT a navrhuje její prohlou-
bení např. formou „double degree a joint degree programs“, doktoráty se dvěma školiteli, spoluprací 
v mezinárodních programech (Tempus a pod.).  

� Dále informoval o: 
9 zájmu univerzity v Damašku (Syrská arabská republika) o spolupráci s VUT, zejména o vysílání 

doktorandů do ČR; 
9 nabídce Paul C. Getziho zprostředkovat spolupráci mezi univerzitami z Texasu (University of 

Texas Austin, University of Texas Arlington, Baylor University Waco, Texas A+M a dalšími) 
s VUT v Brně.  

 
¾ Tisková mluvčí Vanýsková  
� Pokračuje medializace CEITEC zaměřená nyní systematicky na  celostátní média; ozvala se ČT1, ČT 

24, RESPEKT, EURO, Týden, Český rozhlas – pořad Leonardo. Velký článek o CEITEC – část VUT 
v Technickém týdeníku (autor Igor Maukš).  

� V Rovnosti se podařilo zveřejnit vyjádření eurokomisaře Figeľa o podpoře CEITEC. 
� Příprava tiskové konference nositele Nobelovy ceny A. Heegera. 
� 110. výročí VUT – v příštím roce bude probíhat pravidelná medializace.  
� V HN – informace o ubytovávání  studentů,  zkušenosti z několika univerzit, vracejí se zpátky na 

koleje – vybavení kolejí je lepší, než srovnatelně drahý privát.  
� Student FSI VUT byl členem týmu ČR, který vyhrál světovou soutěž v sudoku v Indii. 

Doc. Kvíčala navrhl, aby VUT v souvislosti s připravovanými oslavami 110. výročí přistoupilo na medi-
ální partnerství s ČT. Prorektor Fiala poděkoval za výborný námět. 

RNDr. Popela doplnil informaci PhDr. Vanýskové – vítězem v mistrovství světa týmů soutěži v sudoku 
se stal i člen týmu ČR Jan Novotný, student oboru matematické inženýrství na FSI.  

RNDr. Popela dále sdělil, že s ohledem na usnesení AS FSI musí vznést zpřesňující dotazy na rektora 
VUT týkající se rekonstrukce objektu C3. Dotázal se, zda lze chápat informaci rektora Raise tak, že nut-
nou podmínkou připravované stavby je, aby s ní děkan FSI souhlasil. Dále se dotázal, zda při stavbě bude 
respektován standardní požadavek úspornosti investičních nákladů tak, aby po krátkodobém využití 
FEKT z důvodu jejích dočasných dislokačních problémů byla stavba bez dalších úprav a nákladů přímo 
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využitelná pro strategický rozvoj FSI. Upozornil, že řešením dislokačních problémů s decentralizací 
FEKT, které se v posledním období prioritně řeší za podpory AS, nesmí vzniknout problémy s vícenákla-
dy pro ostatní součásti VUT. Vyjádřil názor, že není možné opakovat neblahé zkušenosti s vícenáklady 
z areálu FIT Božetěchova. Rektor Rais ve své odpovědi vyjádřil souhlas, že nelze připustit opakování 
problémů minulých období s vícenáklady a zdůraznil, že strategický rozvoj VUT musí být koncepční. 
Dále sdělil, že jeho vyjádření i ve věci souhlasu děkana FSI je uvedeno v zápise z kolegia rektora ze dne 
29. 4. 2008. Toto vyjádření se přesně shoduje s obsahem výše uvedených informacích rektora.  
V následující diskusi se k záležitostem dislokace mezi fakultami v areálu PPV vyjádřily doc. Münsterová 
a RNDr. Krupková. Ing. Hanušová připomněla staré problémy v  bezkoncepčnosti rozvoje jednotlivých 
fakult při schvalování DZ VUT Akademickým senátem VUT a doporučila tyto záležitosti důkladně posu-
zovat s cílem, aby k takovým problémům nedocházelo. Na základě popsané diskuse přijal AS VUT ná-
sledující usnesení. 

Návrh usnesení AS č.  3: 
AS VUT na základě diskuse konstatoval, že je nezbytně nutné věnovat pozornost Dlouhodobému záměru 
VUT a jeho aktualizaci, aby se vyloučil vznik situací vyplývajících z komunikačních problémů mezi dě-
kany a z preferencí lokálních fakultních zájmů.  
Hlasování:  pro – 18  hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 

5. INFORMACE ZÁSTUPCŮ VUT V RADĚ VYSOKÝCH ŠKOL  

Doc. Münsterová stručně informovala o programu jednání předsednictva RVŠ konaného dne 17. 4. 2008:  
Zprávy z užšího předsednictva Rady vysokých škol; Vystoupení hostů; Kontrola usnesení přijatých RVŠ; 
Informace o stavu Reformy systému výzkumu, vývoje a inovací v ČR; Informace z jednání Reprezenta-
tivní komise; Zprávy ze Studentské komory RVŠ; Různé. Zápis z jednání PRVŠ je uveden na adrese:  
http://www.radavs.cz/index.php?oblast=16

Dále doc. Münsterová podala informace o následujících akcích:  
9 Mezinárodní Vyšegrádský fond v Budapešti: (účast za RVŠ a MŠMT); zasedání mezinárodních komi-

sí pro udělování studentských grantů Maďarským, Ukrajinským a Běloruským studentům.  
9 O studentský projekt evropské asociace s názvem „Názory studentů na rozdíl mezi ideálním 

a reálným stavem v oblasti vysokoškolského vzdělávání“, se kterým doc. Münsterová a Ing. Škapa 
seznámili členy AS VUT na minulém zasedání a požádali o pomoc při provedení ankety studentů 
VUT, projevilo zájem velké množství studentů. Vzhledem k tomu, že řešitelé k přijetí požadují 
nejméně 100 odpovědí z VŠ, lze předpokládat, že tato podmínka byla splněna.   

9 Lze konstatovat, že v návaznosti na přednášky lektora Dr. Franka McMahona, Dublin Institute of 
Technology, konané ve dnech 10. 4. a 11. 4. 2008 v prostorách Centra VUT a organizačně zabezpe-
čené ICV se objevují požadavky z fakult na navázání spolupráce v oblasti hodnocení kvality a rozvoje 
lidských zdrojů – probíhá příprava.  

Prof. Vávrová podala informace z jednání Sněmu AV ČR konaného dne 23. 4. 2008: 
Značná část jednání byla věnována interním záležitostem ústavů Akademie věd ČR. AV ČR zaslala Radě 
vlády pro výzkum a vývoj své připomínky k novému způsobu hodnocení výzkumu; RVV odpověděla, že 
AV měla své připomínky uplatňovat v rámci připomínkového řízení. Připomínky AV se týkaly excelence 
VaV a také obav z toho, že hodnocením VaV se v regionech budou zabývat nekompetentní lidé. AV za 
nejvyšší prioritu v oblasti velkých projektů považuje Synchrotron (projekt CESLAB); hodnotí ho jako 
prioritní projekt, který má nejlepší předpoklady pro získání finanční podpory z EU. V této souvislosti 
bylo znovu řečeno, že pokud půjdou finanční prostředky mimo Prahu, nemusí být účelně využity. 
V oblasti hodnocení impakt faktorů, o kterých referoval předseda GA ČR, se ukázal výrazný vzestup 
časopiseckých publikací z oblasti technických věd. Byla řešena otázka spolupráce ústavů AV a VŠ; po-
kud pracovníci ústavů AV vyzvou zaměstnance VŠ, aby se s nimi podíleli na řešení projektu a jsou zde 
uvedeni jako spolupracovníci, budou výsledky projektů ve formě publikací vykazovány pracovištím AV. 
V této souvislosti doporučila prof. Vávrová vydat na VUT směrnici, aby všichni zaměstnanci VUT, kteří 
budou mít zájem spolupracovat s ústavy AV, figurovali na příslušných projektech AV jako spoluřešitelé. 
V tomto případě se finanční dotace plynoucí z projektů budou odvíjet z podílů odvedené práce. Konkrét-
ně: studenti VUT se podílí na řešení projektů AV v rámci svých diplomových a disertačních prací, ale 
tuto spolupráci vykazují pouze pracovníci AV; FCH VUT, pokud není v projektech uvedena jako spolu-
řešitel, se na tyto projekty nemůže odkazovat. Prof. Vávrová bude podrobněji informovat rektora Raise 
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nebo prorektora Kotoula. 

Předseda EK RNDr. Popela informoval o přijatém usnesení EK AS VUT:  
Usnesení EK AS ze dne 6. 5. 2008: 
Na základě informací ze Sněmu AV ČR, které na EK přednesla prof. Vávrová EK AS VUT doporučuje AS 
VUT, aby požádalo vedení VUT o vypracování pravidel pro vykazování vědy a výzkumu při řešení spo-
lečných projektů tak, aby nebyly poškozovány zájmy VUT.  

Prorektor Kotoul sdělil, že při vykazování výsledků do RIVu se musí navázat na projekt uvedený 
v informačním systému. Není-li v projektu spoluřešitel z VUT, není to možné. Prorektor Jura sdělil, že 
tato problematika by měla být řešena na úrovni Rady vlády pro výzkum a vývoj, vydání směrnice na 
VUT řešením není. RNDr. Popela sdělil, že dosud jsou body vázány na instituci prostřednictvím řešeného 
projektu. V této situaci není možné, aby VUT, které je vůči spolupráci s AV dlouhodobě maximálně ote-
vřené, bylo v budoucnosti za tuto vstřícnost postiženo krácením finančních zdrojů. Je ale nutné, aby VUT 
bylo připraveno na případnou změnu, kdy body mohou být vázány na instituci přímo prostřednictvím 
jejího pracovníka, bez ohledu na místo řešení projektu. 

Rektor Rais sdělil, že probíhá trvalá a vyhraněná diskuse o dělení financí v rámci operačních programů 
a o způsob, jak mají být projekty vybírány. AV ČR vyvíjí obrovský tlak a přesto, že je to relativně velmi 
malá instituce, daří se jí její zájmy hájit. 

Ing. Hanušová sdělila, že EK považuje za nezbytně nutné, aby byli řešitelé nebo zaměstnanci VUT spolu-
pracující s AV informováni o tom, za jakých podmínek lze body do hodnocení výzkumu a vývoje získá-
vat. Je třeba upozornit řešitele na to, že jestliže student spolupracuje na výzkumu s AV a pracoviště VUT 
není v projektu uvedeno jako spoluřešitel, pak jsou výsledky výzkumu započítány pouze Akademii věd. 
S těmito informacemi musí dle jejího názoru být zaměstnanci VUT seznámeni, aby si všichni uvědomili 
jak výhody, tak rizika spolupráce s AV.  

RNDr. Popela navrhl, aby výše uvedená problematika byla prodiskutována na výjezdním zasedání AS 
VUT. Po diskusi členové AS VUT přijali následující usnesení.  

Návrh usnesení AS č.  4: 
AS VUT žádá vedení VUT o vypracování pravidel pro vykazování vědy a výzkumu při řešení společných 
projektů s AV ČR tak, aby nebyly poškozovány zájmy VUT. 
Hlasování:  pro – 17  hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 

6. VÝROČNÍ ZPRÁVA O HOSPODAŘENÍ VUT V BRNĚ ZA ROK 2007 

Výroční zpráva o hospodaření VUT v Brně byla AS VUT předložena k projednání na zasedání AS VUT 
dne 8. 4. 2008 (rozeslána e-mailem dne 7. 4. 2008). Byla podrobně projednána na zasedání ekonomické 
komise dne 29. 4. 2008 za přítomnosti kvestora Kotka a ještě bezprostředně před zasedáním AS VUT. 
Předseda EK RNDr. Popela seznámil členy AS VUT s usneseními, která EK AS VUT v průběhu těchto 
jednání přijala.  

Usnesení EK AS VUT  ze dne 29. 4. 2008: 

Na základě diskuse k Výroční zprávě o hospodaření VUT v Brně za r. 2007 EK AS VUT vyhodnotila jako 
nutné maximálně podpořit aktivní řešitele projektu a doporučuje požádat prorektora pro VaV, aby prove-
dl analýzu důvodů vratek, aby přidělené dotační prostředky na projekty mohly být plně využity a aby se 
zamezilo opakování eventuálních chyb.  

Usnesení EK AS ze dne 6. 5. 2008: 

o EK AS VUT doporučuje AS VUT na základě svého jednání a seznámení se stanoviskem auditora Vý-
roční zprávu o hospodaření VUT za rok 2007 ke schválení.  

o EK AS upozorňuje, že výsledky výzkumné činnosti se dostatečně nepromítají do účetní hodnoty 
nehmotného majetku VUT. Je pravděpodobné, že budoucí opomíjení této skutečnosti může poškodit 
hodnocení aplikačních aktivit VUT. Proto EK doporučuje AS VUT, aby doporučil vedení VUT se uve-
denou problematikou zabývat a přijmout potřebná opatření.  

o EK AS VUT oceňuje dosažené výsledky v trendu vývoje finančního majetku VUT nastoleného vedením 
VUT. 
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Následovala diskuse členů AS VUT, po které byla přijata níže uvedená usnesení, vycházející z usnesení 
ekonomické komise AS VUT.  
 
Návrh usnesení AS č. 5: 
AS VUT schvaluje Výroční zprávu o hospodaření VUT v Brně za rok 2007. 
Hlasování:  pro – 19 hlasů, proti – 0 hlas, zdržel se hlasování – 0 hlas.  
 
Návrh usnesení AS č. 6: 
AS VUT oceňuje dosažené výsledky v trendu vývoje finančního majetku VUT nastoleného vedením 
VUT. 
Hlasování:  pro – 19 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
 
Návrh usnesení AS č. 7: 
Na základě vyhodnocení EK AS VUT, AS VUT žádá prorektora pro VaV, aby provedl analýzu důvodů 
vratek tak, aby přidělené dotační prostředky na projekty mohly být plně využity a aby se zamezilo opako-
vání eventuálních chyb.  
Hlasování: pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS č. 8: 
AS VUT upozorňuje, že výsledky výzkumné činnosti se dostatečně nepromítají do účetní hodnoty 
nehmotného majetku VUT. Je pravděpodobné, že budoucí opomíjení této skutečnosti může poškodit hod-
nocení aplikačních aktivit VUT. Proto AS VUT doporučuje vedení VUT se uvedenou problematikou 
zabývat a přijmout potřebná opatření.  
Hlasování: pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
V závěrečné diskusi prorektor Jura upozornil na skutečnost, že na oceňování nehmotného majetku by 
muselo VUT vynaložit finanční prostředky, takže fiktivní finanční prostředky budou de-facto převedeny 
na reálné, ale současně budou finanční prostředky vynaloženy. RNDr. Popela sdělil, že závěry z diskuse 
EK vyplývají ze snahy předvídat a anticipovat možné změny VŠ zákona – změny ve způsobu řízení VŠ, 
posílení manažerských přístupů, posílení role správní rady VŠ, větší význam ekonomických ukazatelů při 
manažerském řízení, atd. 
 

7. VOLEBNÍ A JEDNACÍ ŘÁD AS VUT  

Návrh Volebního a jednacího řádu AS VUT, který byl upraven Správním odborem Re VUT na základě 
jednání LK AS VUT s rektorem Raisem a kvestorem Kotkem dne 15. 4. 2008, byl rozeslán členům AS 
VUT e-mailem dne 20. 4. 2008. Na zasedání LK dne 29. 4. 2008 byly navrhované změny projednány 
a členové LK navíc doporučili formální úpravy článku 3 odst. 1 písm. b), odst. 4 a 5 a článku 7 odst. 5 
(změny jsou v dokumentech uvedeny v revizním režimu). Vzhledem k tomu, že žádné další připomínky 
již nebyly vzneseny, přijala LK usnesení, ve kterém doporučila předložený návrh VJŘ AS VUT s výše 
uvedenými projednanými úpravami AS VUT ke schválení.  Dokument s výše uvedenými projednanými 
úpravami byl spolu se zápisem z jednání LK členům AS VUT rozeslán e-mailem dne 2. 5. 2008. 

Na zasedání LK AS dne 29. 4. 2008  navrhlo vedení VUT, že v souladu se snahou AS VUT o sjednocení 
voleb do akademických senátů fakult a do AS VUT podá návrh na doplnění ustanovení Statutu VUT 
v tom smyslu, že volby do AS fakult budou probíhat stejně jako volby do AS VUT ve dvou volebních 
obvodech nezávisle. Na základě návrhu připraveného Mgr. Pavlíkovou kvestor Kotek předložil tuto změ-
nu ve Volebním a jednacím řádu AS VUT – viz článek 3 doplnění odst. 6 (rozesláno e-mailem dne 2. 5. 
2008). Předseda AS požádal Mgr. Pavlíkovou, aby předložený návrh konzultovala na MŠMT s JUDr. 
Koťátkovou, která sdělila, že toto ustanovení ve vnitřním předpisu VŠ nemůže být, protože fakulty ze 
zákona ustavují své orgány a určují způsob jejich voleb ve svých vnitřních předpisech. Bezprostředně 
před zasedáním AS VUT se uskutečnilo jednání LK AS VUT, které pověřilo předsedu AS doc. Dalíka 
a předsedkyni LK doc. Lhotákovou, aby o této situaci informovali rektora Raise. Na základě vyslechnutí 
těchto informací sdělil rektor Rais členům AS VUT své rozhodnutí, že v souladu s vyjádřením MŠMT 
stahuje z programu jednání předložené doplnění odst. 6 v článku 3 Volebního a jednacího řádu AS VUT.  

Předseda AS VUT doc. Dalík a předsedkyně LK doc. Lhotáková poděkovali jménem AS VUT kvestoru 
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Kotkovi a rektoru Raisovi za jejich vstřícné jednání v souvislosti s řešením problematiky voleb do AS 
VUT a do AS fakult. Členové LK na svém jednání před začátkem zasedání AS znovu doporučili AS VUT 
předložený návrh nového znění Volebního a jednacího řádu AS VUT ve verzi s úpravami projednanými 
na zasedání legislativní komise dne 29. 4. 2008 ke schválení.  

Vzhledem k tomu, že žádné další připomínky nebyly vzneseny, hlasoval AS VUT o schválení předlože-
ného návrhu. 

Návrh usnesení AS č. 9: 
AS VUT schvaluje Volební a jednací řád AS VUT se  zapracovanými úpravami z jednání LK AS VUT 
dne 29. 4. 2008. 
Hlasování: pro – 15 hlasů, proti – 2 hlasy, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 

9. SMĚRNICE KVESTORA Č. 3/2008 „UŽITÍ SOCIÁLNÍHO FONDU NA VUT V BRNĚ“   

Návrh Směrnice kvestora č. 3/2008 „Užití sociálního fondu na VUT v Brně“ byl po společném jednání 
EK a LK s právníkem JUDr. Hejmalou, které se konalo dne 10. 3. 2008, upraven a rozeslán členům AS e-
mailem dne 21. 4. 2008.  EK i LK na svých zasedáních projednaly návrh směrnice bez připomínek a při-
jaly doporučující usnesení. AS VUT ihned hlasoval o schválení předloženého návrhu.  

Návrh usnesení AS č. 10: 
AS VUT schvaluje Směrnici kvestora č. 3/2008 „Užití sociálního fondu na VUT v Brně“ ve znění ze dne 
21. 4. 2008.  
Hlasování: pro – 15 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas.  
 

10. PROBLEMATIKA KAM 

Výsledkem uzavřeného pracovního jednání AS VUT dne 22. 4. 2008, věnovaného problematice KaM, 
byly dokumenty „I. Setřídění připomínek KaM k okamžité nápravě“ a „II. Náměty otázek pro (interní i 
externí) kontroly“. Na základě usnesení UAS č. 8 byl soubor připomínek I. předán Dozorčí radě KaM a 
na vědomí členům AS VUT a vedení VUT a soubor otázek II. byl, jako důvěrný materiál, předložen 
k připomínkám členům AS VUT a vedení VUT (zaslány e-mailem dne 24. 4. 2008). K předloženému 
dokumentu II. nebyla vznesena žádná připomínka. 

Prof. Vávrová, zástupkyně AS VUT v Dozorčí radě KaM, sdělila, že ekonomickou komisí AS VUT a Do-
zorčí radou KaM byla pověřena, aby jednala s KaM o jídelníčku (receptury, software – gramáže, atd.). V 
navazující diskusi, ve které vystoupili zejména Ing. Hanušová, doc. Dalík, RNDr. Krupková a prorektor 
Nový, se prosadil názor, že problematiku KaM nelze považovat za uzavřenou a že připravené náměty 
otázek pro kontroly budou ekonomickou komisí dále podrobně konzultovány s kvestorem Kotkem za 
účelem precizace otázek. 

Prorektor Nový přivítal, že se otázkami a náměty pro interní i externí kontroly bude EK AS VUT ve spo-
lupráci s kvestorem Kotkem dále zabývat a současně uvedl, že o souboru připomínek I. Dozorčí rada 
KaM již s vedením KaM jedná. AS VUT bude o výsledku informován. 

Bc. V.  Donthová sdělila členům AS VUT, že byla zrekonstruována a vybavena nábytkem nová kancelář 
Poradenského centra přes bloky (blok A04 KaM, Kolejní 2) a požádala členy AS VUT, aby vznesli dotaz, 
z jakých finančních prostředků byla tato rekonstrukce provedena. Členové AS VUT doporučili, aby tento 
dotaz byl doplněn do souboru otázek II.  

 
11. LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI 

Předseda AS VUT doc. Dalík informoval, že v souvislosti s náročným projednáváním změn vnitřních 
předpisů VUT na zasedáních AS VUT č. 2, 3, 4/2008 proběhla jednání vedoucí ke zlepšení a urychlení 
komunikace mezi vedením VUT a AS VUT, a to na poradě vedení VUT v pondělí 14. 4. 2008 a před 
jednáním LK AS VUT v úterý 15. 4.  2008 na setkání rektora a kvestora s předsedou AS a s předsedy 
všech pracovních komisí AS VUT. Na této schůzce bylo dohodnuto, že pro jednání LK AS VUT bude 
vyhrazena doba v úterý, jeden nebo tři týdny po zasedání AS VUT od 11.00 hodin (tedy jednání LK bu-
dou navazovat na končící jednání kolegia rektora) a budou se jich zúčastňovat rektor a/nebo kvestor. Pro 
jednání EK a PK AS VUT budou k dispozici termíny v úterý, dva týdny po zasedání AS VUT. V případě, 
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že kvestor nebude moci být jednání LK přítomen, uskuteční se schůzka kvestora s předsedou AS doc. 
Dalíkem případně s předsedkyní LK doc. Lhotákovou jednu hodinu před nejbližším pondělním jednáním 
vedení VUT. 
 
� Disciplinární řád pro studenty VUT v Brně 

Disciplinární řád pro studenty VUT v Brně byl předložen AS VUT dne 9. 4. 2008 a ihned rozeslán všem 
členům AS. Po zasedání LK dne 15. 4. 2008 byl upraven (vypuštěna ustanovení týkající se projednávání 
disciplinárních přestupků všech studentů VUT, spočívajících v porušení povinnosti platit poplatky za 
studium v době, překračující standardní dobu studia o více, než 1 rok, Disciplinární komisí VUT) a ná-
sledně znovu předložen k projednání dne 20. 4. 2008. Legislativní komise tento návrh projednala dne 
29. 4. a doporučila jej AS VUT ke schválení. Vzhledem k tomu, že k předloženému návrhu nebyly vzne-
seny žádné další připomínky, hlasoval AS VUT ihned o jeho schválení.  

Návrh snesení AS č. 11: 
AS VUT schvaluje Disciplinární řád pro studenty VUT ve znění ze dne 20. 4. 2008.  
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.¨ 
 
� Vnitřní předpisy FA 

Nová znění Statutu FA, VJŘ AS FA a Jednacího řádu VR FA byla Akademickým senátem FA po zapra-
cování připomínek LK AS VUT vrácena AS VUT k projednání a schválení dne 24. 4. 2008. Tyto předpi-
sy byly projednány LK dne 29. 4. 2008 (členové AS VUT obdrželi zápis z  tohoto jednání LK společně 
s výše uvedenými dokumenty a s jejich úpravami vyznačenými v revizním režimu e-mailem dne 2. 5. 
2008). Předsedkyně LK AS VUT doc. Lhotáková informovala o přijatých závěrech legislativní komise:  

� Statut Fakulty architektury 

Připomínky LK AS VUT ke dvěma článkům, které nebyly upraveny dle požadavku LK AS VUT:  
9 článek 22 – organizační struktura je neúplná, není splněn požadavek čl. 24 Statutu VUT; 
9 článek 26 odst. 4 písm. a) – LK znovu doporučuje doplnit do složení kolegia děkana předsedu AS FA. 

� Volební a jednací řád Akademického senátu Fakulty architektury 

Členové LK AS VUT konstatovali, že návrh Volebního a jednacího řádu AS FA nebyl upraven dle usne-
sení UAS 3 ze zasedání AS VUT č. 1/2008 ze dne 15. 1. 2008, tzn. že nebyl změněn článek 3 odst. 3, 
který zní: „Akademická obec FA tvoří jeden volební obvod“, a ostatní ustanovení související 
s požadavkem AS VUT na vytvoření dvou volebních obvodů. S ohledem na projednávání souvisejících 
vnitřních předpisů VUT se LK AS VUT rozhodla závěrečné usnesení k návrhu nového znění VJŘ AS FA 
odložit. 
Ing. Mohelník vysvětlil, že na základě § 27 odst. 1 písm. b) zákona č. 111/1998 Sb. schvaluje na návrh 
děkana návrh vnitřních předpisů fakulty AS fakulty a postupuje je ke schválení AS VŠ, tzn., že je 
v kompetenci AS vysoké školy vnitřní předpisy fakult schvalovat. Při schvalování předloženého návrhu 
Volebního a jednacího řádu AS FA dle jeho názoru došlo k procedurální chybě, protože děkan FA před-
ložil AS FA návrh ve dvou variantách a AS FA schválil pouze jednu variantu, kterou následně předložil 
AS VUT. Dle jeho názoru tento postup není zcela standardní a je třeba požádat o právní názor, zda je 
takto možné legislativní návrhy projednávat.  

� Jednací řád Vědecké rady Fakulty architektury 

Formulace článku 2 odst. 1 nebyla upravena dle požadavku LK ve znění: „Počet členů vědecké rady 
a období působnosti vědecké rady jsou uvedeny v rozhodnutí děkana.“ Navrhované znění, které schválil 
AS FA,  neuvádí počet členů VR FA, takže při hlasování není možné provést kontrolu z celkového počtu 
členů vědecké rady. Legislativní komise dále doporučila tento odstavec přesunout do článku 1 Základní 
ustanovení.   

AS VUT v souvislosti s výše uvedenými připomínkami LK AS VUT přijal následující usnesení.  

Návrh usnesení AS č. 12: 
AS VUT schvaluje, aby Statut FA a Jednací řád Vědecké rady FA s připomínkami LK AS VUT  vyzna-
čenými v dokumentech v revizním režimu byly opět poslány zpět AS FA k zapracování připomínek LK 
AS VUT a jejich opětovnému předložení AS VUT ke schválení. 
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Hlasování: pro – 15 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
 
AS VUT bere na vědomí informaci z jednání LK AS VUT, že Volební a jednací řádu AS FA bude pro-
jednán legislativní komisí AS VUT na jejím příštím zasedání.  
 
� Organizační řády dalších součástí VUT 

Vzorová struktura organizačních řádů dalších součástí VUT, které jsou jejich základním vnitřním předpi-
sem, byla dopracována LK AS VUT na zasedání dne 29. 4. 2008. Tento vzor byl rozeslán Mgr. Pavlíkové 
a všem členům AS VUT k připomínkám. Mgr. Pavlíková vznesla připomínku k čl. 7, který stanovuje 
podmínky pro jednání jménem další součásti – podobně jako u fakult zde má být uvedeno jednání jmé-
nem VUT ve věcech další součásti. Další připomínky nebyly vzneseny a na základě návrhu LK AS VUT 
schválil AS VUT následující usnesení.  

Návrh usnesení AS č. 13:  
AS VUT schvaluje, aby předložený vzor organizačního řádu další součásti VUT byl po zapracování při-
pomínky Mgr. Pavlíkové rozeslán ředitelům dalších součástí VUT jako podklad pro vytvoření jejich or-
ganizačních řádů a zaslání AS VUT k projednání a schválení v termínu do 30. 5. 2008. 
Hlasování: pro – 16 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
 

12. EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI 
 
� Projednání záměru VUT vykoupit pozemky v lokalitě PPV 

� Žádost o projednání záměru odprodat část pozemku v lokalitě při ulici Hrnčířská v kat. území 
Brno –Ponava 

Oba výše uvedené návrhy byly AS VUT vedením VUT předloženy na zasedání AS VUT dne 22. 4. 2008 
a rozeslány e mailem dne 28. 4. 2008.  Byly projednány ekonomickou i legislativní komisí AS VUT dne 
29. 4. 2008 bez připomínek a se závěrem doporučit je AS VUT ke schválení. Vzhledem ke čtyřtýdenní 
předkládací lhůtě budou tyto návrhy předloženy AS VUT ke schválení na dalším zasedání.  
 
� Koncepce výuky humanitních předmětů na VUT 

Při projednávání Rozpočtu VUT v Brně na rok 2008 na zasedání AS VUT dne 22. 4. 2008 EK AS VUT 
souhlasila s přidělením příspěvku VUT pro ICV na výuku humanitních předmětů na VUT, upozornila 
však, že na základě diskuse s ředitelem ICV doporučí budoucí EK AS VUT při projednávání Rozpočtu 
VUT v Brně na rok 2009 souhlasit s dotací VUT na tuto výuku jen za předpokladu, že koncepce výuky 
humanitních předmětů na VUT již bude vytvořena a doporučila AS VUT přijmout v této záležitosti usne-
sení. Předseda EK RNDr. Popela sdělil, že jak ze strany ředitele ICV, tak i AS VUT bylo doporučení EK 
AS VUT přijato vstřícně. Nyní se bude touto záležitostí podkladově zabývat pedagogická komise AS 
VUT ve spolupráci s prorektorem. AS VUT dle doporučení EK přijal níže uvedené usnesení.  

Návrh usnesení AS č. 14: 
AS VUT žádá vedení VUT, aby zajistilo vytvoření koncepce výuky humanitních předmětů na VUT do 
konce roku 2008. 
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

 

 
13. PEDAGOGICKÉ ZÁLEŽITOSTI 

� RNDr. Krupková připomněla původní záměr stanovení pedagogické zátěže pedagogických pracovní-
ků, jehož cílem je vznik existence šablony, dle které bude možné stanovit poměr pedagogické zátěže 
určitým způsobem kvantifikované ku počtu akademických pracovníků na jednotlivých fakultách. PK 
AS VUT se snažila získat informace, které by pomohly k objektivnímu stanovení. RNDr. Krupková 
obdržela podklady z Ostravské univerzity, na základě kterých vypracuje návrh, který bude PK AS 
VUT projednán na výjezdním zasedání AS VUT a poté bude projednán AS VUT. RNDr. Krupková 
sdělila, že jednala s prorektorem Švecem ve věci humanitní výuky na VUT. Je třeba zmapovat, jaké 
humanitní předměty ve studijních programech na jednotlivých fakultách existují (zřejmě cestou stu-
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dijních proděkanů). Je možné, že je tato oblast rovněž zmapována ICV, zde se zřejmě jedná zejména o 
rámec volitelných předmětů, neboť činnost ICV spočívá zejména v CŽV a v poskytování kurzů za-
městnancům. Ředitel ICV Ing. Bejček se při projednávání návrhu Rozpočtu VUT na r. 2008 vyjádřil, 
že humanitní předměty ICV vyučuje pouze pro 2 fakulty a že ICV přivítá, jestliže si budou výuku 
humanitních předmětů zajišťovat samotné fakulty. Prorektor Švec přislíbil poskytnout na základě 
podkladů z fakult přehled o tom, jaké humanitní předměty ve studijních programech na jednotlivých 
fakultách existují.  
Na závěr se uskutečnila diskuse týkající se problematiky mezifakultní výuky a výuky humanitních 
předmětů na VUT a jejího financování, ve které vystoupili zejména RNDr. Popela, Ing. Roupec, 
Ing. Hanušová a prorektoři Jura a Švec.  

� Prorektor Švec informoval členy AS VUT o připravované změně článku 12 Statutu VUT týkající se 
upřesnění podmínek studia cizinců a jejich zkoušek z českého jazyka na VUT. Návrh bude předložen 
členům AS VUT v průběhu příštího týdne. 

 

14. RŮZNÉ 

� Program výjezdního zasedání AS VUT, konaného ve dnech 26. – 28. 6. 2008, Skalský dvůr 

Předseda AS VUT doc. Dalík na základě námětů, které obdržel od předsedů komisí a místopředsedy AS 
VUT předložil k diskusi následující témata jednání výjezdního zasedání:  

1. Obecná diskuse k perspektivám VUT ve všech zásadních oblastech (řídicí a legislativní, ekono-
mické a hodnotící, vědecké, pedagogické a aplikační, dislokační, včetně dopadu na akademickou 
obec) v období transformace terciárního vzdělávání, výzkumu a vývoje. 

2. Diskuse k důležitým vnějším i vnitřním ukazatelům hodnocení činnosti VŠ s jejich dopadem na 
VUT (možnost případně zahrnout rozbor některých kvantitativních údajů týkajících se KaM, bu-
dou-li dostupné). 

3. Diskuse o nových pravidlech hodnocení výzkumu a vývoje v ČR. 
4. Shrnutí a zhodnocení výsledků činnosti AS VUT v legislativní oblasti – sjednocení vnitřních 

předpisů VUT, fakult, vysokoškolského ústavu a dalších součástí VUT v návaznosti na novelu 
zákona o vysokých školách z roku 2006. 

5. Koncepce výuky humanitních předmětů na VUT v Brně. 
6. Hodnocení pedagogické zátěže akademických pracovníků. 
7. Zásady aktualizace Dlouhodobého záměru VUT. 

V diskusi Ing. Hanušová navrhla soustředit se zejména na konkrétní body, které může AS VUT nějakým 
způsobem ovlivnit a nikoliv na obecné diskuse. RNDr. Popela s ní nesouhlasil a doporučil v souvislosti 
s končícím funkčním obdobím současného AS VUT zejména věnovat pozornost bodům, které umožní 
předání zkušeností novému AS VUT. Ing. Roupec sdělil svůj názor, že k přijetí koncepčních námětů je 
třeba obecné diskuse. 
 
� Odpověď předsedy AS VUT na dopis předsedy AS FIT 

Ve středu dne 30. 4. 2008 obdržel předseda AS VUT doc. Dalík dopis od předsedy AS FIT Ing. Matouš-
ka, Ph. D., jehož přílohou byl dopis předsedy AS FIT předsedům AS všech fakult VUT obsahující návrh, 
aby akademické senáty fakult doporučovaly svým zástupcům v AS VUT nepodporovat ty připravované 
změny ve vnitřních předpisech VUT, které vytvářejí možnost pro akademické pracovníky vysokoškol-
ských ústavů i dalších součástí získat členství v AS VUT. Doc. Dalík seznámil členy AS VUT tímto dopi-
sem a s níže uvedeným návrhem své odpovědi a požádal je o vyjádření: 

„Vážený pane předsedo, 
děkuji Vám za to, že jste Akademickému senátu VUT poskytl možnost seznámit se s obsahem dopi-

su, jímž AS FIT oslovil akademické senáty všech fakult VUT se žádostí, aby podpořily negativní postoj AS 
FIT ke změnám pravidel, upravujících zastoupení akademických pracovníků  vysokoškolských ústavů a 
dalších součástí VUT v Akademickém senátu VUT.  

V době před změnou těchto pravidel byli akademičtí pracovníci každé další součásti VUT přiřa-
zeni k akademické obci jedné fakulty a měli možnost kandidovat do AS VUT i do AS této fakulty. Tyto 
možnosti jsou formální ze dvou důvodů. Jednak akademičtí pracovníci dalších součástí mají vzhledem 
k malým počtům akademických pracovníků v dalších součástech minimální možnost být do AS VUT nebo 
do AS fakulty zvoleni a jednak témata, jimiž se AS fakult zabývají, nemají prakticky nic společného 
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s problémy dalších součástí. Naopak AS VUT se z jistého hlediska problematikou dalších součástí zabývá. 
Příčinou, proč vedení VUT i AS VUT usilují o změnu výše popsané praxe, je vznik vysokoškolské-

ho ústavu ÚSI, který se v současné době výrazně podílí na vzdělávání v doktorském studijním programu 
„Soudní inženýrství“, přijímá vlastní studenty do již akreditovaného navazujícího magisterského studijní-
ho programu „Soudní inženýrství“ s obory „Realitní inženýrství“ a „Expertní inženýrství v dopravě“ a 
společně s dalšími pěti fakultami VUT připravuje k akreditaci studijní program „Rizikové inženýrství“, 
jehož studenti budou studenty ÚSI. Kromě toho má ÚSI tradiční velmi navštěvované programy CŽV a 
kvalitní, v ČR velmi uznávanou expertní a vědecko—odbornou činnost. Z tohoto stručného výčtu je zřej-
mé, že  

ÚSI svými aktivitami v ničem nezaostává za žádnou z menších fakult VUT a jeho akademičtí 
pracovníci si plně zaslouží, aby se mohli aktivně (a neformálně) podílet na akademické samosprávě na 
úrovni VUT za podmínek, srovnatelných s podmínkami akademických pracovníků fakult VUT.  

Tento závěr, opakovaně zdůrazňovaný vedením VUT a akceptovaný členy AS VUT, byl výchozím 
bodem vedení VUT a legislativní komise AS VUT při hledání nového způsobu, jak akademické pracovníky 
vysokoškolských ústavů a dalších součástí VUT zapojit do činnosti Akademického senátu VUT. Výsledkem 
tohoto hledání jsou nová pravidla, podle nichž v situaci, kdy na VUT existuje jediný VŠ ústav ÚSI, se 
v nadcházejících volbách  počet členů AS VUT zvýší ze současných 24 na 27. AS VUT si přitom zachová 
stávající strukturu, pouze se jeho počet zvýší o jednoho akademického pracovníka z ÚSI, jednoho akade-
mického pracovníka z ÚSI nebo z některé další součásti VUT a o jednoho studenta zapsaného ke studiu 
na ÚSI. 

Domníváme se, že toto rozšíření je v souladu s výše zdůrazněným závěrem minimální možné 
a beze změny zachovává tradiční, minimální a osvědčenou strukturu zastoupení akademických pracovníků 
a studentů fakult v Akademickém senátu VUT. 

Členové Akademického senátu VUT neodmítají diskusi nad jakýmikoliv konkrétními návrhy na 
změnu zastoupení akademických pracovníků fakult, vysokoškolských ústavů a dalších součástí v AS VUT. 
Jsme si vědomi toho, že se jedná o záležitost, vnímanou fakultami velmi citlivě. Je však nutno uvést, že 
připravená nová pravidla pro volby do AS VUT, které proběhnou letos na podzim, již z časových důvodů 
není možné měnit.“ 

V následující diskusi vystoupil RNDr. Popela, který prezentoval názory zástupců AO FSI. Ocenil věcnost 
odpovědi předsedy AS VUT předsedovi AS FIT, nicméně považuje za nutné sdělit stanovisko zástupců 
AO FSI. Je dlouhodobou tradicí již z období působení doc. Münsterové v AS VUT, že zástupci AO FSI 
se vždy snaží a snažili respektovat zájmy celé AO VUT, a tak rovněž postupovali v minulosti, kdy vzni-
kala FIT a kdy se řešil počet zástupců i této tehdy velmi malé fakulty v AS VUT. S ohledem na poslední 
zkušenosti AO FSI s jistým opakovaným nepochopením zájmu AO VUT jako celku ze strany FIT, sídlící 
v novém areálu vybodovaném z prostředků všech součástí VUT, považuje za nutné reflektovat uvedený 
dopis následujícím sdělením, aniž by z toho byly vyvozovány jakékoliv legislativní závěry: „Zástupci AO 
FSI vítají otevření diskuse ze strany AS FIT o možném novém proporcionálním zastoupení AO jednotli-
vých fakult a součástí v Akademickém senátu VUT.“ Domnívá se, že prezentovat toto stanovisko zástup-
ců AO FSI považuje v tomto okamžiku za povinnost. 

Členové AS VUT po krátké diskusi přijali následující usnesení.  
Návrh usnesení AS č.15: 
AS VUT pověřuje předsedu AS VUT rozesláním dopisu výše uvedeného obsahu předsedovi AS FIT 
a všem předsedům akademických senátů fakult VUT. 
Hlasování: pro – 14 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy.  
 
� Informace RNDr. Lepkové z CESA 

9 Doprovodný program, který zabezpečuje CESA: dne 9. 5. 2008 ČT nabídla diskusní pořad s názvem 
„Barvy života“ – informace o tom, jak CESA VUT v Brně připravuje programy pro U3V VUT. 

9 Dne 24. 5. 2008 se koná „Den otevřených dveří CESA“ na sportovištích VUT v Brně za účelem před-
stavit zdravý životní styl a aktivní způsob života studentům a zaměstnancům VUT i příchozí veřejnos-
ti. RNDr. Lepková pozvala členy AS VUT, aby se přišli podívat do areálu  PPV a vyzkoušet si spor-
tovní aktivity.  

 
± ± ± 
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USNESENÍ PŘIJATÁ NA ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 6/2008 DNE  6.  5.  2008 

 
UAS č. 1: 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory Ing. Škapu a Ing. arch. Mohelníka.  
 
UAS č. 2: 
AS VUT schvaluje zápis ze zasedání AS VUT č. 5/2008 konaného dne 22. dubna 2008. 
 
UAS č. 3: 
AS VUT na základě diskuse konstatoval, že je nezbytně nutné věnovat pozornost Dlouhodobému záměru 
VUT a jeho aktualizaci, aby se vyloučil vznik situací vyplývajících z komunikačních problémů mezi dě-
kany a preferencí lokálních fakultních zájmů.  
 
UAS č. 4: 
AS VUT žádá vedení VUT o vypracování pravidel pro vykazování vědy a výzkumu při řešení společných 
projektů s AV ČR tak, aby nebyly poškozovány zájmy VUT. 
 
UAS č. 5:  
AS VUT schvaluje Výroční zprávu o hospodaření VUT v Brně za rok 2007. 
 
UAS č. 6:  
AS VUT oceňuje dosažené výsledky v trendu vývoje finančního majetku VUT nastoleného vedením 
VUT. 
 
UAS č. 7:  
Na základě vyhodnocení EK AS VUT, AS VUT žádá prorektora pro VaV, aby provedl analýzu důvodů 
vratek tak, aby přidělené dotační prostředky na projekty mohly být plně využity a aby se zamezilo opako-
vání eventuálních chyb.  
 
UAS č. 8: 
AS VUT upozorňuje, že výsledky výzkumné činnosti se dostatečně nepromítají do účetní hodnoty 
nehmotného majetku VUT. Je pravděpodobné, že budoucí opomíjení této skutečnosti může poškodit hod-
nocení aplikačních aktivit VUT. Proto AS VUT doporučuje vedení VUT se uvedenou problematikou 
zabývat a přijmout potřebná opatření.  
 
UAS č. 9: 
AS VUT schvaluje Volební a jednací řád AS VUT se  zapracovanými úpravami z jednání LK AS VUT 
dne 29. 4. 2008. 
 
UAS č. 10: 
AS VUT schvaluje Směrnici kvestora č. 3/2008 „Užití sociálního fondu na VUT v Brně“ ve znění ze dne 
21. 4. 2008.  
 
 
UAS č. 11: 
AS VUT schvaluje Disciplinární řád pro studenty VUT ve znění ze dne 20. 4. 2008.  
 
UAS č. 12: 
AS VUT schvaluje, aby Statut FA a Jednací řád Vědecké rady FA s připomínkami LK AS VUT  vyzna-
čenými v dokumentech v revizním režimu byly opět poslány zpět AS FA k zapracování připomínek LK 
AS VUT a jejich opětovnému předložení AS VUT ke schválení. 
 
UAS č. 13: 
AS VUT schvaluje, aby předložený vzor organizačního řádu další součásti VUT byl po zapracování při-
pomínky Mgr. Pavlíkové rozeslán ředitelům dalších součástí VUT jako podklad pro vytvoření jejich or-
ganizačních řádů a zaslání AS VUT k projednání a schválení v termínu do 30. 5. 2008. 
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UAS č. 14: 
AS VUT žádá vedení VUT, aby zajistilo vytvoření koncepce výuky humanitních předmětů na VUT do 
konce roku 2008. 
 
UAS č. 15: 
AS VUT pověřuje předsedu AS VUT rozesláním dopisu výše uvedeného obsahu předsedovi AS FIT 
a všem předsedům akademických senátů fakult VUT. 

 

 
Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 3. června  2008 od 9:00 hodin 

v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1 
 
 
 
V Brně dne 16.  5.  2008 
 
 
 
 
 
 
      Petr Donth, v. r.                                                                               Doc. RNDr. Josef Dalík, CSc., v. r. 
předseda SK AS VUT                                                                                        předseda AS VUT 
 
 
 
 
Zapsala: Jarmila Cardová 
 
 
 
 
PŘÍLOHA: 

1. Idea a struktura oslav „kulatých“ výročí na VUT v roce 2009  - Záměr po přijetí vedením VUT 
a kolegiem rektora 
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